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Pensionärsrådet 

 

 

 

Besök: Storforsplan 36, Farsta centrum 

Post: Box 113, 123 22 Farsta 

Tel växel: 08 508 18 000 

E-post: farsta@stockholm.se 

Hemsida: www.stockholm.se/farsta 

 

 

Pensionärsrådets möte  
den 11 maj 2015 

 

Ledamöter  

Gunnar Sandell, ordförande PRO Tallkrogen-Gubbängen 

Stig Åström, vice ordförande SPF Farsta 

Inger Sjöberg  PRO Farsta centrum 

Sonja Wenström SPF Sköndal 

  

Tjänstgörande ersättare  

Bror Palmäng PRO Sköndal 

  

Ersättare  

Gun-Britt Dahlberg PRO Farsta Strand 

Sven Engström PRO Farsta centrum 

Christina Johansson SPF Farsta 

Ove Svensson SPF Sköndal 

  

Förhinder  

Susanne Watthiersson, ledamot PRO Hökarängen 

  

Tjänstemän  

Per-Ove Mattsson avdelningschef beställare 

Pia Sundqvist nämndsekreterare 

Eva Duwaldt   § 2 enhetschef beställare äldreomsorg 

 

 

 

 

 

 

Sekreterare 

 

 

 

 

Ordförande Ledamot 
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§ 1  Godkännande av dagordningen, val av justerare, 

anmälan av protokoll från de två senaste mötena 

Dagordningen godkändes. Protokollet justeras av ordföranden 

och (eftersom vice ordföranden har förhinder) ledamoten Inger 

Sjöberg onsdag 13 maj. 

 

Protokollet från rådets möte den 13 april och det extra mötet den 

21 april 2015 anmäldes och lades till handlingarna. 

 

§ 2  Dagens gäst: Eva Duwaldt, enhetschef vid 

beställarenheten 

Enhetschefen vid äldreomsorgens beställarenhet, Eva Duwaldt, 

redogjorde för hur arbetet vid enheten bedrivs och är organiserat. 

Enheten handlägger biståndsansökningar, fattar beslut och följer 

upp, både på individ- och enhetsnivå. Under det efterföljande 

samtalet kom man även in på andra aspekter av äldreomsorgen. 

Rådet tackade Eva för en intressant presentation och ett givande 

samtal. 

 

§ 3  Information om nämndens beslut den 23 april om 

Edö vård- och omsorgsboende och Edö servicehus 

Avdelningschef (och tillförordnad stadsdelsdirektör) Per-Ove 

Mattsson redogjorde för nämndens beslut vid det senaste nämnd- 

sammanträdet att rekommendera kommunstyrelsen att godkänna 

en avveckling av Edö vård- och omsorgsboende och en utökning 

av servicehuset. Både förvaltning och pensionärsråd hade tvärtom 

– utifrån stadens äldreboendeplanering, de många tomma 

platserna vid stadens servicehus och behovet av fler platser vid 

vård- och omsorgsboende – föreslagit en avveckling av 

servicehuset och en utökning av vård- och omsorgsboendet.  

 

Per-Ove berättade vidare att kommunstyrelsens ekonomiutskott 

kommer att behandla ärendet den 17 juni. Beroende på om 

utskottet godkänner eller inte godkänner stadsdelsnämndens 

rekommenderade åtgärder återkommer frågan eventuellt till 

nämnden. Inför ekonomiutskottets sammanträde utreder 

förvaltningen nu, tillsammans med äldreförvaltningen, 

stadsledningskontoret och fastighetsägaren Micasa, 
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konsekvenserna av en eventuell avveckling av ytterligare ett 

vård- och omsorgsboende. 

 

Som svar på fråga från Ove Svensson vid rådets extra 

sammanträde om Edö bekräftade avdelningschefen att Micasa 

kommer att göra en översyn av stammarna när Edö byggs om, så 

att ett stambyte inte behöver göras efter den större ombyggnaden. 

 

Christina Johansson undrade hur nämnden tänker ordna vården 

för alla som bor på Edö vård- och omsorgsboende, särskilt med 

tanke på att även Farsta vård- och omsorgsboende måste stängas. 

Sven Engström underströk hur viktigt det är att vård- och 

omsorgsboendet finns kvar. 

 

Rådet gjorde därutöver följande uttalande: 

”Rådet är förvånat över stadsdelsnämndes beslut om att 

rekommendera att endast servicehusverksamheten finns kvar på 

Edö. För det första har vi inte fått del av något underlag hur den 

nya majoriteten tänker utveckla äldrepolitiken, inte heller om 

boendet t ex skillnaden mellan trygghetsboende – servicehus-

boende; möjligheten att bo kvar till livets slut mm.  

 

Rådet har inte heller sett något om drift i kommunens eller privat 

regi – rekommendationen innebär att kommunalt driven vård- 

och omsorgsverksamhet förs över till privat drift. Rådet är fortsatt 

tveksamt till de siffror om behov av äldreomsorgen som 

presenteras, de bygger på Swecos siffror vilka inte alls stämde för 

2014.  

 

Rådet föreslår att nämnden uppdrar åt förvaltningen att utveckla 

säkerheten i prognoserna; att därefter göra nya prognoser samt 

rekommendera åtgärder inom äldreomsorgsområdet så att alla 

äldre inom stadsdelsområdet får en god livskvalitet.” 

 

§ 4  Ärenden till nämndsammanträdet den 21 maj 

Ärende nr 2: Anlägg kollektiv stadsodling i Farsta – svar på 

medborgarförslag 

Rådet instämde i förvaltningens tjänsteutlåtande och förslag. 
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Ärende nr 3: Gratis broddar till pensionärer – svar på 

medborgarförslag 

Rådet instämde i förvaltningens tjänsteutlåtande och förslag, och 

uttalade därutöver följande: 

 

”Rådet ser detta som ett mycket viktigt förslag, som vi även 

diskuterade med äldreborgarrådet i januari. Det minskar riskerna 

för fallolyckor. Rådet rekommenderar staden att genomföra 

förslaget snarast.” 

 

Ärende nr 4: Fler boulebanor på Olympiaplan i Tallkrogen – 

svar på medborgarförslag 

Rådet instämde i förvaltningens tjänsteutlåtande och förslag, och 

uttalade därutöver följande: 

 

”Rådet har kontakt med många äldre invånare. De har bl a 

önskemål om att kunna spela boule även under det kalla halvåret. 

Rådet har tagit upp frågan flera gånger. Nu vill vi ha en lösning. 

Vårt förslag är att de banor som i dag används som skjutbana i 

Farsta sim- och idrottshall från 1 september 2015 används som 

boulebana. Väsentligt många flera som spelar boule än skjuter! 

Farsta stadsdelsnämnd bör omgående ta kontakt med idrotts-

nämnden för att lösa detta.” 

 

Ärende nr 5: Förbättra stig på Farstaängen i Farsta – svar på 

medborgarförslag 

Rådet instämde i förvaltningens tjänsteutlåtande och förslag, och 

uttalade därutöver följande: 

 

”Förslaget är bra, pensionärsrådet förutsätter att inte alla 

utvecklingsinsatser stannar av, med hänvisning till Tyngdpunkt 

Farsta. Det dröjer innan den blir synlig i verkligheten.” 

 

Ärende nr 7: Begäran om presidiemöten – svar på skrivelse från 

M och FP 

Rådet hade inga synpunkter. 
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Ärende nr 8: Reinvestering i parker i Farsta stadsdelsområde 

Rådet instämde i förvaltningens tjänsteutlåtande och förslag. 

 

Ärende nr 11: Uppföljning av kommunala servicehus – Edö 

Rådet påtalade att man saknar de boendes synpunkter. Förvaltningen 

påminde om att boendes synpunkter redovisas i de årliga brukar-

enkäterna, som både rådet och nämnden får ta del av. 

 

Ärende nr 12: Farsta inrättar ett demokratiutskott 

Rådet uttalade följande: 

 

”Rådet instämmer i behovet av att stadsdelsnämnden stärker 

arbetet för ökad demokrati, mer dialog samt uppföljning av 

verksamheterna. Det behövs fler än ungdomsrådet, rådet för 

funktionshinderfrågor och pensionärsrådet som utvecklar 

kontakter mellan nämnden och invånarna.” 

 

Ärende nr13: Farsta ungdomsråd – en lägesrapport 

Rådet instämde i förvaltningens tjänsteutlåtande och förslag. 

 

Ärende nr16: Tertialrapport 1 2015 

Rådet uttalade följande: 

 

”Rådet har ingen åsikt om denna då rapporterna aldrig finns när 

rådet har sitt möte. Rådet uppmanar dock stadsdelsnämnden att 

uppmärksamt följa ekonomin inom äldreomsorgen, stadsdels-

nämnden hade ett underskott där 2014 som medförde inskränk-

ningar även inom andra verksamhetsområden.” 

 

Ärende nr18: Rapportering till IVO av ej verkställda beslut för 

kvartal 1 år 2015 

Rådet hade inga synpunkter. 

 

§ 5  Information från förvaltningen 

Diskuterades innehållet i rådets temaförmiddag måndag 25 maj 

klockan 9-12. Bestämdes att merparten av förmiddagen ägnas åt 

den övergripande styrningen och de ekonomiska aspekterna av 

äldreomsorgen – exempelvis vilka faktorer som avgör hur stor 
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budget stadsdelsnämnderna tilldelas, hur ersättning till hemtjänst, 

boende och dagverksamhet fungerar. Om tid ges kan eventuellt 

även stadsplanering och trafikfrågor beröras, annars tas det upp 

vid något senare tillfälle. 

 

§ 6  Genomgång av tidplan och balanslista 

Rådet gick igenom och uppdaterade tidplanen över kommande 

möten och balanslistan över rådets frågor, besök och liknande – 

se bilaga. 

 

§ 7  Övriga frågor  

Parkeringsavgifter vid Farsta sim- och idrottshall ett hinder 

Rådet tog upp att många besökare till Farsta sim- och idrottshall 

ser parkeringsavgifterna utanför hallen som ett hinder. Detsamma 

gäller de som motionerar runt Magelungen. Rådet menar att 

avgiften bör tas bort snarast möjligt. Om det behövs en 

tidsbegränsning för parkering kan till exempel parkeringskort 

användas för att ange när bilen parkerades. Rådet föreslår att 

nämnden tar upp denna fråga med idrottsnämnden. 

 

Egna platser för råden på Insyn 

För att göra det enklare för invånarna att hitta information om 

råden behöver de få egna platser på Insyn, så att det blir lättare att 

hitta rådens protokoll. Förvaltningen berättade att den 

möjligheten har undersökts tidigare men att det, med dagens avtal 

med företaget Your Voice, kostar lika mycket för varje ny instans 

som det kostar att publicera nämndens ärenden och protokoll. 

Ordföranden undrade om inte stadsledningskontoret skulle kunna 

omförhandla avtalet. 

 

§ 8  Mötet avslutas 

Ordföranden avslutade mötet. 

 

 


